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Több, mint négy év telt el a legutóbbi önkormányzati választás óta. Ez elég hosszú idő, ahhoz
is, hogy ilyen lassan menjenek végbe változások, mint városunkban. Ezt a négy évet sokkal
hasznosabban, gyümölcsözőbben, gyakorlatiasabban is el letetett volna tölteni, ha a
szakmaiság került volna az előtérbe. Hozzáállásom nem változott azóta sem, a jó ügyeket,
vagyis a nagykállói lakosok életét és egyúttal a város haladását szolgáló előterjesztéseket
mindig is támogattam.

A felém jelzett lakossági észrevételeket és problémákat, illetve azok megoldását, ha szükség
volt rá, külön napirendi pontként felvetettem a testületi üléseken. Természetesen mindezt
úgy, hogy a helyszíneket előzetesen bejártam, és felvetéseimet a bizottsági üléseken
előzetesen megvitattuk. Úgy gondolom, hogy az elmúlt négy évben egyetlen döntésem miatt
sem kell szégyenkeznem, mert azokat a szakmaiság tükrében hoztam meg, a város
érdekében.

Az elmúlt időszakban szomorúan tapasztaltam és rendszeresen jeleztem, hogy az
előterjesztések anyaga nem kellően előkészített, azaz rendszeresen hiányoznak fontos
adatok és információk a döntéshozatalhoz. Nem egy alkalommal például hiányzott a konkrét,
felelősséget vállaló aláírás az előterjesztésben. Sajnos arra is volt példa, hogy az adott
esetben árajánlatot benyújtó vállalkozó nem is volt tisztában azzal, hogy mire szólt a
meghívás, még terepbejárást sem végzett az ajánlata elkészítése előtt. Miután felhívtam erre
a figyelmet, elkerülhettük ezt a nem szakmai alapokon tervezett munkamegbízást. Ezért is
igyekszem utánajárni az ajánlatoknak, és megvizsgálni azok komolyságát.

A 2023-as évben több alkalommal tárgyalta a képviselőtestület az önkormányzati cégek
működési hatékonyságát, érdemi előrelépés nélkül. 2022-ben Gyurkovics Ferenc igazságügyi
könyvszakértő vizsgálatot folytatott a Nonprofit Kft. kapcsán, melynek során hosszasan
taglalta a működési hiányosságokat és konkrét javaslatokat fogalmazott meg azok
kijavítására. Ezek az intézkedések máig elmaradtak. A szakértő a 2023-as évben elkezdte a
Teszovál és az Ubs Novum Városfejlesztési Nonprofit Kft. működésének vizsgálatát is,
melynek eredményéről hamarosan megkapjuk az értékelést.

Szinte nem volt testületi ülés az elmúlt négy évben anélkül, hogy ne szerepelt volna a
napirenden a csapadékvíz elvezető rendszer tisztítása és karbantartása, amit az utóbbi 17 év
során komolyan elhanyagolt a város. Számos akut probléma forrásává vált ez, mint például a
Vadkert út csapadék- és belvíz felgyülemlése, ami több tucat családi ingatlant érint
tragikusan. De említhetném az Ámos Imre út és a Krúdy utca vízelvezetésének problémáját
is, amit megszámlálhatatlan alkalommal tettem már szóvá. Mindig azt a választ kaptam a
felvetéseimre, hogy a tervezés, engedélyeztetés és a kivitelezés több millió forintba kerül,
ami a város számára vállalhatatlan. Ugyanakkor egy közmű egyeztetés során véletlenszerűen
kiderült, hogy az Ámos Imre utcai csapadékvíz elvezetőjének tervezése és engedélyezése
már réges-régen megtörtént. De érdekes módon a választások előtt a csapadákvíz
elvezetésének problémája aztán egyszer csak mégis megoldódott.



Számos kérdés merült fel bennem a 2023-as beruházásokkal, építkezésekkel és felújításokkal
kapcsolatban is. Igaz, nyílt közbeszerzési eljárás keretében kerültek ezek meghirdetésre, de
számomra mégis érthetetlen a költségek nagyságrendje. Például nem értem, hogyan
kerülhetett a Korányi Emlékház felújítása négyzetméterenként bruttó 843 ezer forintjába a
városnak, miközben a mínusz fokos hidegben végzett belső vakolás például nem garantálhat
tartós megoldást. Ugyanezt láttam a focipályán a rendezvényház külső csempézésekor is. A
műszaki ellenőr azzal próbált nyugtatni, hogy van fagyálló adalék, és van garancia. Több
évtizedes szakmai tapasztalatom az, hogy a fagyálló semmit nem garantál.

Úgy érzem, sokkal nagyobb gondossággal és odafigyeléssel kellene kísérnünk ezeket a
beruházásokat, tartós megoldásokat garantálva a közpénzen.
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